
 

 

Zápis z jednání Výkonného výboru AKVŠ  

 dne 29. 1. 2020 v Olomouci 

Přítomni: M. Bočková, L. Hrdličková, J. Jirát, J. Kříž, H. Landová, K. Rösslerová, P. Rygelová, 
 H. Sedláčková, V. Šubrta 

Omluveni: -- 

Hosté: -- 

1. Organizační informace 

- K. Rösslerová na vlastní žádost odchází z výkonného výboru; předpokládáme doplnění VV na 
výroční konferenci v únoru 2020 

- H. Landová osloví ředitele knihoven s informací o doplňujících volbách 

    T: 30. 1. 2020 

    O: H. Landová 

- Mění se mechanismus tvorby zápisů z jednání: tabulka sdílená v rámci VV obsahující i informace o 
stavu plnění úkolů z minulých jednání, generování zápisů pro web 

    O: V. Šubrta 

- H. Landová projde úkoly z minulých zápisů a doplní je včetně stavu do přehledu 

    O: H. Landová 

- H. Landová a V. Šubrta navrhli delší jednání VV, příp. častější setkání; proběhla diskuse o výhodách 
a nevýhodách navržených řešení, většina VV preferuje častější jednodenní jednání 

- Termíny dalších jednání VV: - 27. 2. 2020 Praha - 24.3.2020 Brno - 28.4.2020 Liberec - 27.5.2020 
Pardubice 

2. Pracovní skupiny 

- v návaznosti na setkání ředitelů v prosinci 2019 a diskusi o změně fungování pracovních skupin 
byla prodiskutována úprava části stanov věnované pracovním skupinám; návrh na změnu stanov 
bude předložen na výroční konferenci v únoru 2020 

    O: V. Šubrta 

- stanovy budou upravovat obecně pracovní skupiny bez rozlišení interest group/working group 

- na výroční konferenci proběhne diskuse k založení nových pracovních skupin se zaměřením: 
bibliometrie, komunikace AKVŠ, daty řízené knihovny 

    O: M. Bočková 

- přidat na web informace, jak se stát členem pracovní skupiny 

    O: předsedové prac. skupin 



3. Fond podpory zahraničních cest 

- agendu K. Rösslerové přebírá H. Sedláčková 

- oslovení hodnotitelů s žádostí o zapojení do hodnocení FPZC2020 

    O: J. Kříž 

- byla projednána změna žádosti o financování z FPZC; návrh na změnu formulace o povinnostech 
žadatele ohledně prezentace zahraniční cesty - rozšíření možností; bude předloženo ke schválení 
výroční konferencí v únoru 2020 

    O: J. Kříž 

- proběhla diskuse o možnosti převést agendu přihlášek na webové formuláře - vzhledem k pracnosti 
řešení a nutnosti podpisu nadřízeného je vhodnější zůstat u stávajícího řešení (formulář ve Wordu) 

- přihlášky není nutné posílat v papírové podobě, stačí elektronicky + sken podepsané žádosti; 
informaci k vyhlášení na web 

    O: J. Kříž 

- V. Šubrta připraví návrh změny formuláře vyúčtování zahraničních cest FPZC podle zkušeností  
z roku 2019 

    O: V. Šubrta 

4. Bibliotheca academica 

- M. Bočková a V. Šubrta prezentovali návrh změn v organizaci BA: rozdělení kompetencí mezi 
programový výbor a realizační tým, otázky změny pojetí programu a financování externích 
přednášejících 

- organizační výbor ve složení M. Bočková, L. Hrdličková, H. Landová, V. Šubrta, J. Kříž připraví 
návrhy témat pro další jednání VV 

    O: M. Bočková 

- shromáždění zpětné vazby za minulé ročníky BA pro organizační výbor 

    O: H. Landová 

5. Příprava výroční konference 

- Byla projednána část dokumentů pro výroční konferenci, další budou doladěny průběžně 

    O: H. Landová, V. Šubrta 

- Proběhla diskuse o způsobu koordinování výměnných stáží v ČR a roli AKVŠ; stáže jsou v plánu 
činnosti, za VV koordinují přípravy H. Sedláčková a L. Hrdličková 

    O: H. Sedláčková, L. Hrdličková 

6. Různé 

- H. Landová informovala o jednání ÚKR a přípravě koncepce knihoven 

- H. Landová informovala o dotazníku zaměřeném na strategické dokumenty VŠ knihoven 
(připravuje diplomantka) 

- H. Landové se ozval ředitel CEVRO, že by se chtěli stát členem AKVŠ 

 



7. Informace z pracovních skupin (doplněno písemnou formou):  

Pavla Rygelová informovala o nejnovějším dění v rámci Iniciativy OA:  

 Probíhá vyhodnocení dotazníků k činnosti Iniciativy OA a k organizaci Otevřených repozitářů 
 20. 2. 2020 se uskuteční schůzka užší pracovní skupiny Iniciativy OA na MU k výsledkům 

dotazníků. Na schůzku naváže setkání řešitelů OA aktivit projektů Rozvoj kapacit VaV, kterou 
organizuje Jiří Marek (MU). 

 Jiřímu Jirátovi a Evě Dibuszové jako zástupcům CzechElib byly předány podněty k upřesnění 
pokynů pro sběr údajů o APC. 

 Pracovní skupina OA RVVI připravuje průzkum repozitářů formou dotazníku. Dotazník 
připravuje Michal Růžička (MU) a jeho pracovní verzi připomínkovali z VŠ Rygelová, 
Bartošek, Řihák aj. Dotazník rozešle RVVI na vedení výzkumných organizací. 

 Horká novinka - V dokumentu RVVI - Předávání údajů do Informačního systému výzkumu, 
experimentálního vývoje a inovací 2.0 RIV - Rejstřík informací o výsledcích 2020 byly 
doplněny jako povinné údaje u typu J (článek) údaje o způsobu publikování (s. 11). 
Vysvětlení těchto bodů v dokumentu je poněkud nepřesné.  

 Dle plánu činnosti IOA na rok 2020 bylo navrženo, aby za IOA na zahraniční konferenci Open 
Repositories 2020 vycestoval Vlastimil Krejčíř (MU).  

 


